
RADA GMINY BESTWINA 
43-512 BESTWINA 
ul. Krakowska 111 
 

BR.0012.5.7.2022 
 

Protokół nr 39 

 
z wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy i Kształtowania Środowiska 
oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Bestwina 
która odbyła się w dniu 22 sierpnia 2022 roku w sali posiedzeń Urzędu Gminy  
w Bestwinie. 
 
Posiedzenie rozpoczęto 22 sierpnia 2022r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:10 
tego samego dnia.  
 
W chwili rozpoczęcia w posiedzeniu wzięło udział 11 radnych.   
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 
2. Zmiana systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Bestwina w roku 2023. 
3. Sprawy bieżące. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
Ad. 1  

Otwarcie i stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

Posiedzenie prowadził przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia i Bezpieczeństwa 
Publicznego Pan Grzegorz Owczarz. 
Przywitał wszystkich radnych, Wójta Gminy Artura Beniowskiego, kierownika Referatu 
Zamówień Publicznych, Funduszy i Środowiska Dominika Pudę, Sołtysa Sołectwa 
Kaniów Marka Pękalę. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność posiedzenia.  
Listy obecności stanowią załącznik do nin. protokołu. 
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Ad. 2  
Zmiana systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Bestwina w roku 2023. 
 

Wójt Gminy Artur Beniowski – nawiązał do spotkania z Prezesem ZGO 
 p. Wiesławem Pasierbkiem w temacie odbierania odpadów z terenu Gminy,  
a w szczególności odbioru odpadów zielonych. Obecnie system gospodarowania 
odpadami na terenie naszej gminy składa się z dwóch podstawowych elementów: 

1. Porozumienia z miastem Bielsko – Biała dotyczącego transportu odpadów do 
Zakładu Gospodarki Odpadami. 

2. Corocznego przetargu na wyłonienie firmy odbierającej i transportującej 
odpady do ZGO. 

Porozumienie zawarte było  w  2014r  i obowiązywało   do 1 lipca 2023 r. 

W czerwcu br. Prezydent Bielska – Białej wypowiedział porozumienie  
z 6 miesięcznym okresem wypowiedzenia,  przedkładając projekt nowego, które 
obowiązywać ma od 1 stycznia 2023 r. Istotną zmianą w stosunku do 
poprzednich zapisów  jest brak możliwości przekazywania do ZGO tzw. odpadów 
zielonych (trawa, liście, gałęzie).  

Wypowiedzenie objęło wszystkie gminy powiatu bielskiego.  

Istnieją trzy możliwości rozwiązania tej sytuacji: 

1. Wybudowanie własnej kompostowni – brak środków; 
2. Wybudowanie kompostowni wraz z innymi samorządami – brak czasu  

i środków; 
3. Ogłoszenie przetargu na odbiór wszystkich odpadów w systemie „odbiór  

i zagospodarowanie”. 

Naszą propozycją jest trzecie rozwiązanie, dlatego jesteśmy na etapie 
przygotowywania przetargu. Firma, która wygra przetarg  będzie odpowiedzialna 
za odbiór i zagospodarowanie odpadów. Taki system praktykuje od wielu lat 
Gmina Czechowice-Dziedzice i Wilamowice. Jeżeli chodzi o kwestie finansowe 
zagwarantujemy aby ewentualny wzrost opłaty nie odbył się kosztem 
mieszkańców. Obecny przetarg obowiązuje do końca roku.  

 
Dla informacji  Radnych: 
Ilość odpadów zielonych wywożona z PSZOK w poszczególnych w m-cach 2022r. 
wygląda następująco:  
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− lipiec 27 ton,  

− czerwiec 31 ton,  

− maj 49 ton,  

− kwiecień 17 ton,  

− marzec 30 ton  
Rocznie -  ok 400 ton.  

Opłata za wywóz 1 tony odpadów zielonych to koszt 350 zł + koszty transportu.  
 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Jerzy Borutka, Wójt Gminy Artur Beniowski, Radny Jerzy Stanclik, Radny 
Sławomir Walczak, Radna Małgorzata Łukoś, Radny Łukasz Zdeb, Radny Radosław 
Mróz, Radny Grzegorz Owczarz, Radny Ireneusz Stanclik oraz Radny Stanisław Nycz. 
 
 
 
Ad. 3 

Sprawy bieżące 

 

− Apel Stowarzyszenia Kominki i Piece - Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji p. Magdalena Wizner-Wilczek poinformowała, że w dniu 
28.07.2022r. podczas posiedzenia komisji, nie rozpatrzono apelu o przystąpienie 
do petycji w sprawie wprowadzenia zerowej stawki VAT na drewno opałowe do 
Rady Gminy. Sprawa zostanie przegłosowana na najbliższej Sesji Rady Gminy. 
Komisja rozpatruje wyłącznie petycje. 
Pismo stanowi załącznik do nin. protokołu 
 

− Pismo dot. ul. Olchowej w Bestwince – Wójt Gminy Artur Beniowski 
poinformował, iż na najbliższe posiedzenie wspólne komisji stałych zostanie 
przygotowana i przekazana do wiadomości Radnym  odpowiedź dot. w/w pisma. 
Pismo stanowi załącznik do nin. protokołu 

 

Inne sprawy bieżące: 

 
Wójt Gminy Artur Beniowski poinformował o najważniejszych inwestycjach  
w Gminie tj.: 
 
- Budowa Sali gimnastycznej w Janowicach; przebudowa ul. Sportowej  
w Bestwince; realizacja przebudowy chodnika na ul. Witosa w Bestwinie; 
otrzymaniu dofinansowania na przebudowę ul. Granicznej i Mirowskiej. Wartość 
tych głównych inwestycji tj. ok. 20 mln zł.  Jest to prawie 1/3 budżetu gminy. 
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Poinformował również o  pozwoleniu na budowę na  2 etapy kanalizacji 
południowa część w Bestwinie i Janowice; pozwolenie na budowę chodnika przy 
ul. Olchowej w Bestwinie; jest projektowana przebudowa ul. Witosa wraz  
z budową chodnika od torów kolejowych w Kaniowie, jest projektowana  
ul. Kwiatowa w Bestwinie; złożono wniosek do programu Rozwoju Obszaru 
Wiejskich na kanalizację rejonu Ochmanowca (100% dofinansowania); projekt 
zagospodarowania terenu przy szkole w Bestwince - termomodernizacja 
budynku Szkoły, boisko ze sztuczną nawierzchnią. 

− Petycja dot. utworzenia młodzieżowej Rady Gminy 

− Usuwanie padłej dzikiej zwierzyny 

− Ośrodek Zdrowia w Bestwinie – rejestracja skierowań na rehabilitację 

− Oszczędzanie energii – wyłączenia energii w pewnych okresach czasu. 

− Brak oświetlenia na ul. Grobel Borowa w Kaniowie. 
 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Jerzy Stanclik, Wójt Gminy Artur Beniowski, Radny Stanisław Nycz, Radna 
Małgorzata Łukoś, Radny Ireneusz Stanclik, Sołtys Sołectwa Kaniów p. Marek Pękala, 
Radny Radosław Mróz.  
 
 

Wójt Gminy Artur Beniowski zaprosił wszystkich na tegoroczne dożynki, które 

odbędą się w Janowicach 4.09.2022r. 

 

 

 

Ad. 4 
Zakończenie posiedzenia  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego za udział  
i zamknął wspólne posiedzenie komisji w dniu 22 sierpnia 2022 roku. 
Nagranie z przebiegu obrad stanowi załącznik do nin. protokołu. 

 

 

 

 Przewodniczący  
Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia 

i Bezpieczeństwa Publicznego 
 

Grzegorz Owczarz 

 

 

Sporządziła: Aleksandra Kupiec 
















